
 
Valtuustoaloite kuntoportaiden rakentamisesta Soppeenharjulle 
 
411/12.04.02/2020 
 
KAUPVALT 05.10.2020 § 77 
 

"Porrasjuoksu treenimuotona on kasvanut kuntoilijoiden ja eri lajien harrastajien 
keskuudessa. Omatoiminen ulkoliikunta on saanut aivan uuden merkityksen korona-
aikana ja sen edis tä mis tä tulee liikuntapaikkarakentamisella edelleen vahvistaa. 
Teivon portaat Lamminpäässä ovat aktiivisessa käytössä yli kuntarajojen. 
Urheiluseurat ja yksittäiset kuntoilijat käyt tä vät niitä päivittäin ja sen vuoksi käyttö 
näkyy jo portaiden kunnossa ja ruuhkaisuudessa. Kysyntää toisille kuntoiluportaille 
kaupungissamme olisi varmasti!  
 
Soppeenharjun alueella Maunussuontien päässä on hiihtäjille ja kuntoilijoille 
osoitettu pysäköintialue. Alueelta laskeutuva rinne kohti Kolmenkulmantietä voisi 
olla otollinen paikka kuntoportaille.  
 
Ylöjärven Sosialidemokraattinen valtuustoryhmä  
esittää kaupunginvaltuustolle, että Ylöjärven kaupunki käynnistää selvityksen 
Soppeenharjun alueelle sijoitettavista kuntoportaista.  
 
Ylöjärven Sosialidemokraattinen valtuustoryhmä"  

 
Päätös: Kaupunginvaltuusto päätti lähettää em. valtuustoaloitteen kaupunginhallituksen 

valmisteltavaksi.  
-----  

 
KAUPHALL 19.10.2020 § 268  
 
Kaupunginjohtaja ehdottaa:  
 

Kaupunginhallitus päättää lähettää valtuustoaloitteen vapaa-aikalautakunnalle ja 
tekniselle lautakunnalle lausuntoa varten.  

 
Päätös:   Hyväksyttiin.  

-----  
 
VAPLTK 01.12.2020 § 106  
 
Liikuntakoordinaattori Sini Aalto:  
 

Liikunnan olosuhteiden edistäminen on tärkeä kunnan tehtävä, joka määritellään 
myös liikuntalaissa. Liikunnalla on mahdollisuus edistää kuntalaisten 
kokonaishyvinvointia ja panostamalla liikuntaan voidaan myös saada aikaan 
huomattavia säästöjä tulevaisuudessa, kun liikkuva ihminen pysyy toimintakunnossa 
pidempään ja sairastaa usein vähemmän.  
 
Ylöjärven kaupungin strategiassa 2018-2028 luvataan lisätä arkiliikuntaa suosivia 
olosuhteita ja kuntalaisten harrastusmahdollisuuksia. Ylöjärven kaupunki onkin viime 
vuosina panostanut voimakkaasti ulkoliikunta-alueisiin ja edelleen MAPSTO -
asiakirjassa on esille lukuisia liikunnan olosuhteita edistäviä kohteita.  
Ulkoliikunta on pääasiassa ilmaista ja matalan kynnyksen liikuntaa ilman aikatauluja. 
Ulkoliikuntapaikat edistävät näin myös tasavertaisuutta liikunnan saralla, kun ne ovat 



saavutettavissa kaikille kuntalaisille. Ulkoliikunta onkin noussut tämän vuoden 
koronaepidemian myötä uudenlaiseen suosioon ja varsinkin retkeilykohteet ja -reitit 
ovat olleet kovassa käytössä, kun sisäliikuntamahdollisuudet ovat kaventuneet. 
Ulkoliikuntabuumi kestänee vielä hetken aikaa.  
 
Porrasjuoksu on erittäin tehokas ja toimintakykyä nostattava ulkoliikuntalaji. Se 
harjoittaa sekä lihaskuntoa että hapenottokykyä ja soveltuu hyvin monenlaiselle 
liikkujalle. Kuten valtuustoaloitteessa todetaan, sen suosio on kasvanut viime vuosina 
ja kuntoportaiden määrää onkin kasvatettu eri puolilla Pirkanmaata. Liikuntapalvelut 
suosittelevat ja kannattavat uusien kuntoportaiden perustamista. Myös ulkoliikunta-
alueista vastaava tekniikkaja ympäristöosasto on huomannut tarpeen ja uusi 
porraskokonaisuus onkin jo suunnitteilla Harjun alueelle. Uudet kuntoportaat ovat 
tulossa myös Kurun alueelle.  

 
Vapaa-aikajohtaja ehdottaa:  

Vapaa-aikalautakunta antaa asiasta lausuntonsa liikuntakoordinaattorin yllä olevan 
esityksen mukaisesti.  

 
Päätös:  Hyväksyttiin.  

----- 
 
Tekninen lautakunta 31.08.2022 § 141  
  
Valmistelija Yhdyskuntatekniikan päällikkö Ari Jokihaara 

 
Voimassa olevassa MAPSTO-ohjelmassa kuntoportaille on varattu määräraha  
140 000 € vuodelle 2026. Määrärahaesitys on mukana myös valmistella olevassa 
MAPSTO-ohjelmassa. Kuntopartaiden paikka on valmisteilla olevassa MAPSTO:ssa 
tarkennettu Lamminpään olemassa olevien portaiden paikalle.  
 
Paikkana on esitetty Lamminpään portaiden paikkaa, koska kuntoportaat 
sijaitsevat silloin muun liikunta- ja ulkoilualueen keskeisellä alueella ja 
kuntoportaiden saavutettavuus on hyvä.  

 
Lisätietoja Ari Jokihaara, p. 050 384 8383, ari.jokihaara@ylojarvi.fi,  
 Jyrki Tanhuanpää, p. 0500 719 399, jyrki.tanhuanpaa@ylojarvi.fi 

 
Esittelijä Yhdyskuntatekniikan päällikkö Ari Jokihaara 

 
Päätösehdotus Tekninen lautakunta päättää antaa selosteosan mukaisen lausunnon 

valtuustoaloitteeseen kuntoportaiden rakentamiseksi Soppeenharjulle. 
 

Päätös Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti. 
 ----- 
 
Kaupunginhallitus 26.09.2022 § 310  
  
Esittelijä Kaupunginjohtaja 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy 

vapaa-aikalautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot vastauksena 
aloitteeseen. 
 

Päätös Hyväksyttiin. 
 



 
Kaupunginvaltuusto 10.10.2022 § 106    
584/12.04.02/2022    
 
Kaupunginhallitus ehdottaa 
 Kaupunginvaltuusto hyväksyy vapaa-aikalautakunnan ja teknisen lautakunnan 

lausunnot vastauksena aloitteeseen. 
 

Päätös Hyväksyttiin. 


